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GELDERS-OVERIJSSELSE UNIE 

F.H. Jacobs 

Rabbershoek 34 

8107 AJ Broekland 

Tel.: 06-45168988 

E-mail: secretaris@afdeling8gou.nl 

 

Jaarverslag secretaris GOU 2014 
 

1. Inleiding  

Als afdelingssecretaris wil ik met u via dit jaarverslag kort terugblikken op het jaar 2014. 

 

2. Bestuur en ledenvergaderingen 

Het bestuur van de GOU bestond aan het begin van het jaar uit: 

-voorzitter : B. Scherpenzeel, Twello -2
de

 voorzitter : W. Pasman, Eefde 

-secretaris : F.H. Jacobs, Broekland -2
de

 secretaris : E. van de Belt, IJsselmuiden 

-penningmeester : J.J. van Gent, Dreumel -2
de

 penningmeester : R. den Dulk, Otterlo 

-Lid    : P.J.H. Pennekamp, Westervoort   

 

In de voorjaarsvergadering van 5 maart moest Bram Scherpenzeel statutair aftreden als voorzitter van de 

GOU. Bram heeft de afgelopen jaren met name als voorzitter een hele belangrijke rol gespeeld binnen het 

afdelingsbestuur.  Tevens heeft Erik v.d. Belt vanwege gezondheidsreden zijn functie binnen het 

afdelingsbestuur moeten neerleggen. Erik betreurde dit ten zeerste, evenals wij. Gedurende 2 jaar heeft hij 

als concoursleider van de Afdeling en 2
de

 secretaris veel verdienstelijk en goed werk verricht. 

Dit voorjaar is Wulf van Laar toegetreden tot het afdelingsbestuur. Helaas hebben we op dit moment nog 

één vacature binnen het bestuur.   

Het afdelingsbestuur heeft ook persoonlijk afscheid genomen van beide bestuurders. Voor Bram 

Scherpenzeel was zelfs de voorzitter van NPO, de heer Dirk Buwalda, aanwezig om Bram’s jarenlange 

inzet voor de duivensport te bekronen met een gouden NPO-speld. 

Wim Pasman heeft het voorzitterschap van Bram Scherpenzeel overgenomen.  

 

In de voorjaarsvergadering werd de begroting aangenomen waarbij de kosten voor het ophalen van de 

duiven weer bij de afdeling is komen te liggen. Hierbij zijn we binnen afdeling 8 weer tot uniformiteit 

gekomen ten aanzien van het aanleveren/ophalen van de duiven. Dit betekende dat de duiven op de 

dagfond en marathon aangeleverd moesten worden en  de overige vluchten opgehaald worden. Mocht op 

het einde van een discipline de duivenaantallen dusdanig tegenvallen en het niet meer kostendekkend 

zijn, dan kan besloten worden om hiervan af te wijken.  

 

Op 24 april hebben we een extra afdelingsvergadering gehad om de NPO-voorstellen te bespreken. 

Helaas was de opkomst (42%) niet erg hoog. De uitkomst van deze vergadering is meegenomen richting 

de NPO vergadering. Belangrijk punt was het nationaal vliegprogramma. Hoewel het draagvlak voor het 

nationaal vliegprogramma binnen afdeling 8 fiftyfifty was, werd het op de NPO vergadering met een 

meerderheid aangenomen. De gezamenlijk start zal in week 15 zijn.   

 

Hoewel de najaarsvergadering meestal volledig in het teken stond van het matrix vliegprogramma was het 

dit jaar iets anders. Door aanname van het nationaal vliegschema is er nu meer zwaarte komen te liggen 

bij het invullen van de lossingstations. Een meerderheid van de vergadering was een voorstander om de 

midfondafstanden iets oostelijker te kiezen. Dit is derhalve ook zo verwerkt in het vliegprogramma 2015. 

Daarnaast stond er een wijzigingsvoorstel van de Statuten en Huishoudelijk Reglement Afdeling op de 

agenda, namelijk de wijziging van Regio 1 in Regio Noord. Deze wijziging werd helaas niet met 

unanieme stemmen gedragen, zelfs niet tijdens de extra vergadering van 17 november. Het is 

betreurenswaardig dat we als gehele afdeling zo’n naamswijziging niet voor elkaar weten te krijgen 

omdat deze geblokkeerd wordt door 1 kiesman. 

 

De voorjaars- en najaarsvergadering verliepen in een goede sfeer en konden telkens op een aanvaardbaar 

tijdstip afgesloten worden.  
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3. De vluchten 

Voor de verloop van de vluchten wil ik gaarne uit het openingswoord van de voorzitter op 

najaarsvergadering citeren.  

“Het vliegseizoen 2014 zit er weer op. Een seizoen waar we met gemengde gevoelens op terug zullen 

kijken. Positief is dat er meer duiven zijn ingekorfd dan het vorige seizoen. Ruim 12%. Bij de jonge 

duiven was dat zelfs 30% meer. Een trendbreuk? Laten we het hopen. Minder positief waren een aantal 

vluchten. De start was goed, maar gaandeweg het seizoen ging het weer een steeds grotere en 

vervelender rol spelen. Extreme warmte, regen, onweer, mist en dat alles vaak sterk wisselend op de 

vlieglijn waren hier debet aan. Was het op de losplaats goed, dan was het op de vlieglijn en/of thuis 

slecht. Of omgekeerd en afhankelijk van de afstand was het bijna altijd op de gehele vlieglijn zeer 

wisselvallig. Onderweg werden onze duiven vaak plaatselijk geconfronteerd met enorme regen en 

onweersbuien. En daardoor was een beoordeling van het weer op de vlieglijn niet gemakkelijk soms zelf 

onmogelijk. Totale afgelastingen, late lossingen, uitstel, terug naar huis, in dit seizoen hebben we het 

allemaal meegemaakt. Te vaak meegemaakt. Voor de lossingsverantwoordelijken niet eenvoudig om te 

beslissen. Soms was er lof en soms was er kritiek. Voor de liefhebbers waren de genomen beslissingen 

soms moeilijk te begrijpen en te accepteren. Maar let wel, de lossingsverantwoordelijken handelen met de 

beste bedoelingen, naar eer en geweten en in algemeen belang. Het is zeker voor deze vrijwilligers geen 

gemakkelijk seizoen geweest.” 

 

Daarnaast wil ik een aantal typerende weekenden/vluchten naar voren halen: 

Menen 28 juni 2014 

Op basis van de vooruitzichten hadden we na advies van de lossingscommissie besloten om Meaux te 

wijzigen in een westelijker gelegen losplaats, namelijk Menen. Achterafgezien was dat een zeer wijs 

besluit. Menen verliep goed. Dit in tegenstelling tot afdelingen die wel in de buurt van Meaux gelost 

hebben waarbij het verloop soms dramatisch was.  

 

Weekend van 5 en 6 juli 2014 

Naar aanleiding van de weersverwachtingen had bestuur NPO, na overleg met het IWB, besloten om voor 

dat weekend alle geplande vluchten af te gelasten. Dit was in verband met code rood. Dit betekende dat 

Nationaal Chateauroux al aan het begin van de week werd afgelast. De duiven van Albi (welke al 

ingekorfd waren) zijn uiteindelijk teruggekomen naar de afdeling en verenigingen hebben de duiven bij 

de loods kunnen ophalen.  

 

Orange 11 juli 2014 

Na Albi kon ook Orange niet gelost worden. In eerste instantie werd gekeken of er naderbij gelost kon 

worden. Toen ook niet op een kortere afstand gelost kon worden, is besloten om ook deze vlucht terug te 

laten komen naar de loodsen in Andelst en Wezep.   

 

Jonge duiven 19 juli 2014 

Vanwege de zeer warme weersvoorspellingen werd aan het begin van de week besloten om de start van 

het jonge duivenseizoen één week te verschuiven en de vlucht van 19 juli af te lasten.  

    

Natour week 35/36 

Dit waren twee lastige weekenden om te lossen. In week 35 heeft Regio Zuid 3 besloten om de duiven 

van de zaterdagvliegers terug te laten komen. De overige duiven van Zuid zijn op zondag gelost. Regio 

Noord heeft zaterdag nog wel kunnen lossen, hoewel dit pas om 15:50 uur kon.  

De week erop hebben Zuid 3 en 4 wel op zaterdag kunnen lossen, hoewel dit erg laat was (15:15 uur en 

16:05 uur). En de concoursen verliepen ook traag. Noord heeft niet kunnen lossen en deze duiven zijn 

teruggekomen naar de loodsen.  

 

Al met al geen gemakkelijk seizoen en laten we hopen dat de weersomstandigheden in 2015 beter zijn. 

Positief is wel het aantal ingekorfde jonge duiven. Dit is toch een teken dat er meer jonge duiven zijn 

overgebleven.  
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4. NPO-vergaderingen en NPO-bestuur 

Op landelijk niveau blijft het nog steeds onrustig rond het nationaal rekenbureau PigeonVillage. Er lopen 

nog steeds een aantal procedures.  

 

Tijdens de voorjaarsvergadering NPO is een grenswijziging van afdeling 8 aangenomen. De verenigingen 

PV de Rijnvliegers, Lobith, PV de Reisduif, Babberich en PV Ons Genoegen, 

Zevenaar waren al voor het seizoen 2013 overgegaan van Afdeling Gelders Overijsselse Unie naar 

Afdeling Oost-Nederland. De wijziging is nu ook officieel vastgelegd. 

 

Daarnaast was er een extra NPO vergadering op 28 april. Op deze vergadering werd met meerderheid het 

nationaal vliegprogramma aangenomen. Dit betekent dat we als geheel Nederland hetzelfde 

vliegprogramma hebben voor de berekening van de nationale kampioenschappen. Tevens is er besloten 

om het minimaal aantal inkorvende leden voor nationale vluchten te verhogen naar 7 leden.  

Vanaf 2015 moeten alle afdelingen trainingsduiven toestaan. Binnen afdeling 8 was dit al een aantal jaren 

zo, maar dit gold niet voor alle afdelingen. 

Tenslotte werd er een nieuwe Neutralisatieregeling (NF14) aangenomen voor de marathonvluchten met 

een middaglossing. Mochten er duiven voor of in de  neutralisatietijd terugkomen dan worden deze  

duiven volgens de NF14 factor juist geklasseerd en sluiten de snelheden ook op elkaar aan. Daarbij wordt 

van het “eigen snelheidsprincipe” uitgegaan. Dus dat de duiven ’s nachts met dezelfde gemiddelde 

snelheid doorvliegen. Daarnaast is vastgelegd dat het streven is om dusdanig te lossen dat bij een 

middaglossing geen duiven voor het begin van de neutralisatietijd arriveren.  

 

Op de agenda van de najaarsvergadering NPO stonden geen bijzondere zaken en er zijn derhalve ook 

geen besluiten genomen die direct de leden raakt of dat ik het noemenswaardig vind om het hier te 

vermelden. Wel is door het bestuur NPO aangegeven dat er eind januari 2015 een extra algemene 

ledenvergadering wordt belegd waarin voorstellen zullen worden gedaan met betrekking tot de 

toekomstige organisatie en dat de stukken daarvoor uiterlijk eind december zullen worden toegezonden, 

zodat de afdelingen hierover nog kunnen vergaderen met de achterban.   

 

5. Teruglopend aantal leden 

Overal hoor je over het teruglopend aantal leden. Diverse oorzaken worden genoemd. 

Hoe heeft zich het ledenaantal zich in onze afdeling de laatste jaren ontwikkeld? 

Onderstaand overzicht ter illustratie. 
Leden 

per 

Aantallen  

Regio 1 

Aantallen  

Regio 2 

Aantallen  

Regio 3 

Aantallen 

Regio 4 

TOTAAL v.d. 

Afdeling 

Waarvan  

JEUGD 

Afname t.o.v. 

vorig jaar 

1-2-2004 1.257 (37 vern.)  960 (31 vern.)  743 (27 vern.) 1.201 (36 vern.) 4.161 (128 vern.) 209 158 leden 

1-2-2005 1.144 (36 vern.)  899 (29 vern.)  660 (25 vern.) 1.107 (35 vern.) 3.810 (125 vern.) 180 351 leden 

1-2-2006 1.142 (35 vern.)  873 (29 vern.)  674 (24 vern.) 1.061 (34 vern.) 3.750 (122 vern.)  175  60 leden 

1-2-2007 1.079 (35 vern.)  828 (27 vern.)  646 (24 vern.) 1.017 (33 vern.) 3.570 (119 vern.) 164 180 leden 

1-2-2008 1.034 (33 vern.)  818 (27 vern.)  638 (23 vern.)   993 (31 vern.) 3.483 (114 vern.)  157  87 leden  *) 

1-2-2009 1.011 (32 vern.)  783 (26 vern.)  631 (23 vern.)   955 (30 vern.) 3.380 (110 vern.)   169  97 leden 

1-2-2010    907 (29 vern.)  747 (26 vern.)  610 (23 vern.)   882 (29 vern.) 3.146 (107 vern.)   129 234 leden **) 

1-2-2011    875 (29 vern.)  708 (25 vern.)  579 (19 vern.)    860 (29 vern.) 3.022 (102 vern.)   127 124 leden  

1-2-2012    810 (26 vern.)  673 (24 vern.)  562 (19 vern.)    838 (29 vern.) 2.883 (98 vern.)    124 119 leden 

Leden 

per 

Regio  

Noord-West 

Regio  

Noord-Oost 

Regio 

Zuid 3 

Regio 

Zuid 4 

TOTAAL v.d. 

Afdeling 

Waarvan  

JEUGD 

Afname t.o.v. 

vorig jaar 

1-2-2013    624 (20 vern.)  682 (24 vern.)  551 (18 vern.)   845 (32 vern.) 2.702 (94 vern.) 112 181 leden ***) 

1-2-2014    594 (19 vern.)  640 (23 vern.)  524 (18 vern.)   821 (32 vern.) 2.579 (92 vern.) 107 123 leden 

1-2-2015    578 (18 vern.)  612 (23 vern.)  493 (18 vern.)   793 (29 vern.) 2.476 (88 vern.) 88 103 leden 

 
*) 1 vereniging van 19 leden is vertrokken naar Afdeling 7  **) 2 verenigingen van 53 leden zijn vertrokken naar Afdeling 7   

***) 3 verenigingen van 75 leden zijn vertrokken naar Afdeling 9 
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6. Noordelijke Unie (samenwerkingsverband van afdeling 7, 8, 9, 10 en 11) 

De Noordelijke Unie is een orgaan dat de krachten op de fond in noord Nederland bundelt en een 

geweldig competitieverband vormt voor de marathon en dagfond. Door het wegvallen van de secretaris 

en voorzitter in 2013 is er toch een gat ontstaan binnen het NU bestuur. Het voorzitterschap wordt 

ingevuld door de heer J. Buwalda. De functie van secretaris is nog steeds vacant. Met een nieuwe 

voorzitter lijkt er ook een nieuwe koers ingezet te worden. Ze willen namelijk naar meer zelfstandigheid 

en hebben soms een ander idee over de invulling van het fond programma in Noord Nederland. Nieuwe 

ideeën zijn altijd goed, echter het is ook belangrijk om dit in goed overleg met de afdelingen te doen. 

Want draagvlak bij de afdelingen is ook belangrijk om het een succes te laten worden. Immers als 

afdelingen het niet ondersteunen en faciliteren, zal het ook lastiger zijn om hieraan deel te nemen en 

meestal blijkt de animo dan ook geringer te zijn. In de vergadering van december is hierover ook 

gesproken en is gezamenlijk tot het programma 2015 gekomen.  

De tellende marathonvluchten zijn conform het afdelingsprogramma, dus St. Vincent tm Bergerac. De 

vlucht Brive staat dus in 2015 niet meer op het programma. Het dagfondprogramma NU bestaat uit de 

laatste twee dagfondvluchten van het afdelingsprogramma (Chateauroux en Tours) plus Argenton op 1 

augustus. 

Dit jaar heeft de Noordelijke Unie een tweetal vergaderingen gehad.  

 

7. Kampioenen en opvallende prestaties 

Zoals ook tijdens de feestmiddag gedaan, staan we nog even stil bij de kampioenen en de meest 

opvallende prestatie in het afgelopen jaar.  

Naast de eerste kampioenen van de afdelingen, kennen we binnen onze afdeling nog vele andere 

winnaars. Voor de één zal dit een eerste teletekstvermelding van de afdeling betekenen en voor een 

andere een eerste prijs in de vereniging.  

 

In onze Afdeling waren de 1
e
 kampioenschappen voor de volgende leden: 

Vitesse : H. Scheffel, Elburg (onaan-), D. Beelen, Doornspijk (aangewezen); 

Midfond : Martin Geven, Voorst  (onaan-), Jac. Hop, Hierden (aangewezen); 

Dagfond : Bert Eikelboom, Heerde (onaan-), Comb. Gerritsen, Arnhem (aangewezen); 

Marathon : Arjan Beens, Genemuiden (onaan-), Arjan Beens, Genemuiden (aangewezen); 

Jonge duiven : G. Lokhorst & Zn, Hoge Enk (onaan-), Gert Krab, Elst (aangewezen); 

Natour : J. Martens Nijmegen  (onaan-), J. Martens Nijmegen  (aangewezen); 

Generaal Snelheid : Martin Geven, Voorst (onaan-), N.J. Koenders, Westervoort(aangewezen). 

Duifkampioenschappen. 

Vitesse   : E. van de Horst Azn, Harderwijk (0-1297238) 

Midfond  : H en E.J. Eijerkamp, Brummen (0-1273398) 

Eendaagse Fond : H en E.J. Eijerkamp, Brummen (3-1801609) 

Marathon  : W. Knoops, Zwolle (1-1236013) 

Jonge Duiven  : A. de Groot, Wezep (4-1912655) 

Natour   : J. Martens, Nijmegen (9-1385312) 

Generaal Snelheid : F & H Jacobs, Broekland (1-1233084) 

 

8. Overige zaken bestuur 

De afgelopen jaren blijkt dat je als bestuur teveel geconfronteerd wordt met verschillende zaken buiten 

het normale werk, zoals Tuchtzaken, Beroepszaken en telefoontjes/mails van ontevreden individuele 

liefhebbers. Zelfs een simpele wijziging van de Statuten en Huishoudelijk blijkt toch veel meer tijd te 

kosten dan verwacht. Daarbij hebben we het niet alleen over de extra vergaderingen, maar ook over de 

extra tijd die in overleg en voorbereidingen gaan zitten. Ik denk dat het voor de toekomst van groot  

belang is dat we als individuele liefhebbers, verenigingen en afdelingen blijven kijken naar het algemene 

belang en ons blijven focussen op zaken die van belang zijn voor de toekomst van de duivensport in het 

algemeen, hoewel dit door verschillende randzaken (onder andere hierboven geschetst) niet altijd 

gemakkelijk zal zijn.  
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9. Website 

Mede door de komst van de website en e-mail is de directe communicatie met de leden de afgelopen jaren 

steeds belangrijker geworden. Dit jaar heb ik als secretaris 115 artikelen op de website gezet en 56 

nieuwsbrieven verstuurd. Dit was niet mogelijk geweest zonder de man achter de website. Derhalve wil 

ik ook Peter Visser bedanken die als webmaster op de achtergrond veel werk verricht en indien nodig 

direct klaar staat.  

 

10. Vrijwilligers 

Ook in het afgelopen seizoen zijn weer veel vrijwilligers actief geweest om de duivensport voor ons allen 

mogelijk te maken. Een woord van dank is dan ook zeker op zijn plaats. 

  

Met vriendelijke sportgroeten,      Broekland, 

Frank Jacobs, secretaris       februari 2015 


